
Dámy a páni,,  
vážené kolegyne a kolegovia, 
milí hostia, 
 
pokračujeme v tradícii novoročných stretnutí – už po 4. raz sa stretávajú 
zamestnankyne a zamestnanci fakulty, jej partneri, priaznivci a priatelia.  
 
Dovoľte mi, aby som Vám na úvod zaželal v práve sa začínajúcom novom roku 2011 
pevné zdravie, veľa osobných i pracovných úspechov, pohodu vo Vašich rodinách 
a taktiež na pracovisku.  
 
Využívame túto príležitosť, aby sme sa poobhliadli za rokom minulým – teda 
rekapitulovali. Na na strane druhej by som aspoň v hrubých kontúrach chcel 
predstaviť akademickej obci, kde by sme chceli fakultu v tomto roku vidieť a čo je 
potrebné pre to všetko vykonať.  
 
Od 1. októbra minulého roku riadi fakultu nielen nové vedenie. Aj na pracovné miesta 
vedúcich riadiacich pracovníkov všetkých útvarov, či už na odborno-pedagogické 
ústavy alebo administratívne odbory, boli vypísané výberové konania. Všetky 
riadiace posty na fakulte boli obsadené po náročných a komplexných výberových 
konaniach. Chcem veriť a rád sa nechám už v blízkej budúcnosti presvedčiť, že silné 
a nezávislé výberové komisie vyberali správne. S potešením konštatujem, že okruh 
vedúcich zamestnancov fakulty rozšírili ďalšie dve dámy – pani prodekanka Vidová 
a vedúca odboru ekonomicko-správnych činností pani Nemetzová, a že v novo 
vytvorenej vedeckej rade MTF STU máme v súčasnosti už 5 žien. Len na poste 
riaditeľa ústavu absentuje dodnes vedecká pracovníčka. Osobne som presvedčený, 
že na technickej fakulte sú to viac ako dobré kroky vzhľadom na rodovú  rovnosť 
a diverzitu, z ktorých pozitívnych stránok chceme v budúcnosti profitovať. 
 
Spätné ohliadnutie sa za rokom 2010 je u mňa spojené s mimoriadnym uspokojením. 
Výrazne sa nám zlepšila kvalifikačná štruktúra. Až na dve-tri výnimky, ktoré 
z rôznych dôvodov ešte tolerujeme,  pracuje na fakulte viac ako dvestočlenný team 
učiteľov s minimálnou kvalifikáciou doktor filozofie. To mi dáva istotu, že popri 
plánovanom zredukovanom počte imatrikulovaných študentov do I. ročníka 
bakalárskeho štúdia – necelých 1000, aj posledné, v súvislosti s našou fakultou 
spochybňované kritérium akreditačných pravidiel, ktoré vyjadruje počet študentov 
pripadajúcich na graduovaného pracovníka, bez problémov plníme. Radosť je o to 
väčšia, že záujem o štúdium na fakulte ani v minulom roku neklesol, na I. stupni 
máme 2.3 uchádzača na jedno študijné miesto, na II. stupni 1.2 uchádzača a na III. 
stupni 2.5 uchádzača na študijné miesto.  
V tejto súvislosti mi dovoľte zablahoželať novým dvom profesorom fakulty – 
profesorovi Milanovi Marônkovi a profesorovi Petrovi Šugárovi, ktorí menovacie 
dekréty od prezidenta republiky obdržali v uplynulých dňoch. Menovania sú o to 
potešiteľnejšie, že páni profesori sú v „mladom, aktívnom“ profesorskom veku. Na 
fakulte pracuje k dnešnému dňu 6 hosťujúcich profesorov, z toho dvaja zo zahraničia 
a na skrátený pracovný pomer od 10 do 50 percent ďalších 15 profesorov zo 
Slovenska a Nemecka. 
 



Našou najsilnejšou stránkou je rozhodne úspešnosť pri získavaní grantovaných 
prostriedkov zo štrukturálnych fondov. V tomto smere môžem povedať bez 
preháňania, že sme najúspešnejšou školskou a výskumnou inštitúciou na Slovensku. 
Fakulta v rámci Slovenska ako prvá úspešne ukončila projekt centra excelencie za 
jeden kalendárny rok. Z európskych peňazí a za výrazného finančného  prispenia 
univerzity a z vlastných prostriedkov sme po takmer dvoch desaťročiach dali do 
prevádzky novú budovu  - budovu Centra excelentnosti 5-osového obrábania, 
postavenú v rekordne krátkom čase necelých troch mesiacov.  
Popri tom v zmysle strednodobého plánu – koncentrovať všetky aktivity našej fakulty 
v kampuse Bottova ulica – máme úplne inovované siete rozvodu energií a médií 
(elektrická energia, teplo, voda, kanalizácia atď.) v tejto lokalite s dimenzovaním ich 
kapacity na konečný stav zastavania kampusu.  Ak teda začneme v kampuse opäť 
stavať a verím, že veľmi rýchlo, problém s pripojením nových objektov na médiá je už 
teraz vyriešený. Len pre zaujímavosť v uplynulom roku sme zo všetkých zdrojov – 
univerzitných, fakultných a štrukturálnych - preinvestovali v stavbách a opravách 
približne xxxx miliónov EUR. 
 
Nie je možné sedieť súčasne na dvoch stoličkách. Ak sme sa rozhodli na fakulte pre 
vytvorenie, modernizáciu a rekonštrukciu našej vedecko-výskumnej základne, 
nezostáva v súčasnosti veľa času na aktívnejšie sa zapojenie do vedecko-
výskumných projektov u agentúr VEGA, APVV a pod. Zastávame názor, že ak 
optimálne využijeme európske štrukturálne fondy (budeme úspešní v získavaní 
projektov ako doteraz), potom s novou prístrojovou základňou nemôžeme mať 
v budúcnosti problémy pri zapojení sa do európskeho výskumného priestoru formou 
participácie na FP7, FP8 alebo EUROATOM. K tomu momentálne vytvárame nové 
vedecko-výskumné pracovné miesta a riešime kvalifikačnú štruktúru našich vedecko-
výskumných pracovníkov. Podľa našich prepočtov potrebujeme do konca obdobia 
čerpania financií zo štrukturálnych fondov vytvoriť na fakulte okolo 50 nových 
pracovných miest pre vedecko-výskumných pracovníkov a obsadiť ich 
zamestnancami s vysokou kvalifikačnou štruktúrou podobnou tej u učiteľských 
pracovníkov.  
V tejto súvislosti mi dovoľte ešte jednu poznámku. Projekty na tejto fakulte dokázali 
nielen získať ale aj úspešne riešiť aj naše zamestnanci administratívnych 
a organizačných útvarov. Odbor poznatkového manažmentu rieši dva projekty zo 
štrukturálnych fondov, pracovníčky a pracovníci CTTE a OAKČ sú aktívnymi 
riešiteľmi projektu FP7.  
 
Prichodí mi na tomto mieste sa poďakovať riadiacim pracovníčkam a pracovníkom 
všetkých ekonomicko-správnych útvarov fakulty a ich tímom, že výzvu vedenia 
fakulty na profesionalizáciu a zavedenie  medzinárodne porovnateľných štandardov 
ich práce dôsledne realizovali v každodennej praxi. Zaiste k tomu prispievajú 
i mobility vedúcich pracovníkov našej administratívy a ich neustále vzdelávanie. 
Fakultou ponúkaný servis študentkám a študentom, zamestnankyniam 
a zamestnancom fakulty dnes skutočne znesie  kritiku.  
 
Doktorandské štúdium na fakulte začína byť jeden z atribútov, ktorý nás postupne 
dostáva do sveta, začíname byť pracoviskom, na ktorom sa stretáva čoraz viac 
zahraničných študentov. Škoda len, že na denné doktorandské štúdium sme nemohli 
vzhľadom na pridelený počet miest imatrikulovať viac záujemcov.  V uplynulom 
akademickom roku bolo promovaných celkom 62, prevažne interných doktorandov 



z našej fakulty – to sú výsledky, z ktorých dnes profituje nielen naša fakulta, ale i celá 
naša alma-mater. 
 
V roku 2010 naša fakulta organizovala svetovú konferenciu IGIP-SEFI, dvoch 
svetových profesných organizácií, ktoré sa zaoberajú kvalitou inžinierskeho 
vzdelávania. Viac ako 400 účastníkov zo všetkých  kontinentov vyslovilo vysoký 
stupeň spokojnosti s kvalitou organizácie, ale aj odbornou úrovňou. Sme 
presvedčení, že účastníci konferencie budú šíriť ešte dlho dobré meno našej 
inštitúcie ale i mesta a kraja ďaleko za hranicami Slovenska. 
 
Dámy a páni, 
naše úspešné aktivity by sme si nevedeli predstaviť bez našich partnerov zo 
štátneho, verejného i súkromného sektoru. Kooperácia je prospešná určite obom 
stranám. Dovoľte mi aspoň vymenovať inštitúcie zo Slovenska a zahraničia, ktorých 
považujeme za našich rozhodujúcich partnerov: región a mesto Trnava, JAVYS, 
VUJE, Beakert, DELCAM, FZD, IFW, TU Ilmenau, TU Dresden, Univerzita Miškolc, 
Univerzita Zagreb-Varaždín University of Applied Sciences Koethen, Vysoká 
škola Kecskemeth, Štátna technická univerzita v Iževsku, Univerzita Martha Abreu 
Santa Clara na Kube ale i mnohí ďalší univerzitní partneri z Nemecka, Rakúska, 
Poľska, Chorvátska, Srbska a Česka. 
V uplynulom roku sme urobili rozhodujúci krok s nemeckými a maďarskými partnermi 
z Univerzity Magdeburg a Univerzity v Miškolci pri nadviazaní kooperačných vzťahov 
s našimi kubánskymi partnermi a priateľmi z Univerzity las Villas v Santa Clara a prvé 
rozhovory sme mali s iránskymi partnermi. 
 
Zaiste je toho viac, čo by bolo vhodné na tomto mieste pripomenúť, čim sa pochváliť, 
na čo sa posťažovať.  
Je ale dôležitejšie aspoň v krátkosti pripomenúť, čo nás čaká a čo chceme 
v nastávajúcom roku na fakulte zlepšiť, zrealizovať a k nášmu spoločnému 
prospechu vykonať. 

- pokračovať v rozvojových aktivitách, najmä v plnení ambiciózneho plánu 
budovania kampusu Bottova ulica -  pre 3 ďalšie objekty alebo máme 
stavebné povolenie alebo je toto  tesne pred dokončením 

- vytvoriť podmienky a zvýšiť tlak s cieľom kvantitatívneho a kvalitatívneho 
rozvoja vedecko-výskomnuj činnosti, involvovať všetkých studentov III. stupňa 
do grantovaného výskumu v rámci spoločného európskeho výskumného 
priestoru 

- naďalej podporovať a rozvíjať systém kvality na fakulte s prioritným dôrazom 
na zlepšenie kvality pedagogického procesu, vzťah študent – učiteľ postupne 
prebudovať na partnerský 

- vyhodnotiť plnenie akreditačných kritérií zodpovedajúci uplynutej časti 
hodnotiaceho obdobia a urobiť potrebné korekcie tak, aby pri nastávajúcej 
akreditácii v roku 2013 bola fakulta nadštandardnou fakultou STU 

- vieme už dnes, že budúce úspešné fakulty a univerzity musia participovať na 
vedeckovýskumných projektov v spoločnom európskom výskumnom priestore 
– to je zásadná výzva pre všetky naše ústavy, aby v reálnom časovom 
horizonte začali participovať so svojimi zahraničnými partnermi na príprave 
projektov FP8 – štrukturálne fondy budú do dvoch rokov  vyčerpané. 

 



Na záver mi, dámy a páni, dovoľte sa poďakovať všetkým sponzorom fakulty, ktorí 
v uplynulom roku venovali v prospech fakultných aktivít viac ako 100 000 EUR, čím 
prispeli k perfektnému priebehu svetovej konferencie IGIP-SEFI, prispeli k mobilitám 
našich učiteľov i výskumníkov a v neposlednom rade umožnili nákup techniky. 
 
Dovoľte, dámy a páni, ešte raz Vám zaželať v novom roku 2010 všetko najlepšie 
a príjemné spoločné prežitie dnešného stretnutia. 


